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Til september tager Byens 
Netværk på studietur til 
Vancouver.  

Godt et halvt år før afgang holdt 
vi onsdag den 29. februar et kick 
off arrangement med veloplagte 

og inspirerende oplæg fra bl.a. 
den canadiske ambassade og 3XN. 
 
Caféen i Dansk Arkitektur Center er 
godt fyldt op af de fremmødte 
netværkere, hvoraf nogen allerede er 

tilmeldt studieturen mens flere andre 
blot er nysgerrige og kommer for at 
høre mere om turen, inden de 
beslutter om de skal med.  
 
Hvorfor Vancouver? 
At turen går til Vancouver er ikke bare 

resultatet af et tilfældigt drej med 
globussen og en pegefinger placeret 

med lukkede øjne. Vi tager til 
Vancouver for at opleve byen, der 
flere gange er blevet kåret til Verdens 
bedste By af diverse 
livsstilsmagasiner og som rangerer 

som en af verdens miljømæssigt mest 
bæredygtige metropoler.  
 
Det siges, at ingen anden by i verden 
har så høj livskvalitet som den største 
by på Canadas vestkyst i delstaten 

British Columbia: Omgivelserne er 
naturskønne, den kollektive transport 
velfungerende, den økologiske 
bæredygtighed i top, og indbyggerne 
er venligheden selv. 
 

Grøn transformation 

Vancouver har en aktiv strategi for 
hvordan byen bliver den grønneste i 
verden i 2020. Bl.a. skal alle 
bygninger, der opføres efter juli 2010, 
overholde LEED GOLD standarden.  
 
 

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 



Når vi tager til Vancouver, er det for 
at opleve, hvordan byen arbejder med 

transformation på den grønne måde. 
Vi skal bl.a. besøge området 
Southeast False Creek – et ud af tre 
havneområder, der er under 
forandring fra tungt industriområde til 
byområde.  
 

Southeast False Creek blev i februar 
2010 LEED Platinium certificeret og er 
et forgangseksempel på 
bæredygtighed i Nordamerika. 

 
I Vancouver er man desuden ved at 
udvikle et program for 

implementering af Eco-Density. Det 
omfatter, at der arbejdes med 
parametre for tæthed, design og 
arealanvendelse i forbindelse med 
udvikling af et område. Programmets 
mål er at skabe en bæredygtig, 

overkommelig og levedygtig by – en 
by der er værd at leve i. 
 
Et multikulturelt samfund tæt på 
naturen 
Ved kick off arrangementet fortæller 
canadiske ambassadør, Peter Lundy, 

om Canada og Vancouvers historie og 

udvikling.  
 
For i bogstaveligste forstand at give 
os en smagsprøve på landet, har han 
medbragt to skønne canadiske vine, 
som de fremmødte prøvesmager, 

mens vi hører om Canadas historie, 
kultur, befolkning, økonomi, politik og 
handel mm.  
 
Ambassadøren fortæller, at vi kan 
forvente at møde en moderne by med 

et bredt, multinationalt samfund. 
Halvdelen af befolkningen i Vancouver 
kommer fra andre steder i verden. 
Allerflest fra Kina, som ligger lige ovre 
på den anden side af Stillehavet. 

 
Den canadiske kultur er samtidig 

stærkt påvirket af den tidlige 
befolkning i Canada, kaldet First 
Nations people.  
 
 
 

De tidlige befolkningsgrupper menes 
at være indvandret fra Asien fra 

10.000 til 30.000 år siden over en 
passage mellem Sibirien og Alaska. 
Der er i dag lidt over en million first 
nations i Canada. Heraf bor 180-
200.000 i delstaten British Columbia. 
 
Naturen er en integreret del af 

Vancouver. Lige gyldigt hvor man ser 
hen, er de omgivende bjerge eller 
vandet altid en del af udsigten.  
Indbyggerne i Vancouver skal ikke ret 

langt fra byen med de mange flotte 
bygninger for at nyde den mest 
pragtfulde natur, og aktiviteter i 

naturen såsom cykling, hiking og 
skisport er da også en vigtig del af 
den vancouverianske livstil, fortæller 
Peter Lundy. 
Men også inde i byen hylder man 
naturen – bl.a. i byparken Stanley 

Park, der byder på masser af 
rekreative aktiviteter – et godt sted at 
fornemme Vancouver og dens 
indbyggere. 
 
Som prikken over i’et viser 
ambassadøren os denne 

stemningsfyldte film om Vancover: 

”It’s you…Vancouver”, der kun får os 
til at glæde os endnu mere til turen i 
efteråret.  
 
Visuel inspiration – det kan vi 
glæde os til 

Til kick off arrangementet møder vi 
også Jack Renteria fra 3XN, der er 
canadier og fra Vancouver, og som 
giver os et billede af, hvad vi kan 
glæde os til at se og opleve på 
efterårets studietur. 

 
Ifølge Jack Renteria er Vancouver et 
af de bedste steder at studere temaet 
Transformation, idet byen har 
undergået en forvandling fra at være 

en beskidt og ’industriel’ by til i dag at 
være en nytænkende, grøn by - både 

af sind og af udseende. Eksempelvis 
er området Southeast False Creek 
transformeret til en moderne skyline, 
der med sit grønlige glas spejler sig i 
hav og bjerge. 
 

http://www.canadainternational.gc.ca/denmark-danemark/bilateral_relations_bilaterales/message_bio.aspx?lang=eng&view=d
http://www.youtube.com/watch?v=lIAYPopVBXM&feature=youtu.be


Der er også sket store forandringer i 
byen i forbindelse med at Vancouver 

var vært for Vinter-OL i 2010.  
Værtskabet har bl.a. betydet en 
forbedring af byens infrastruktur og et 
øget fokus på bæredygtighed, effektiv 
materialeudnyttelse og innovation. 
Meget af den olympiske by, Whistler, 
er fx bygget af bæredygtige 

materialer såsom træsorter hentet i 
lokalområdet. 
 
Jack Renteria viser os flere af de 

steder, Byens Netværk skal opleve til 
efteråret: 
 

Stanley Park 
Stanley Park er Vancouvers bypark – 
den største i Canad. Den fylder 
næsten halvdelen af downtown. 
Parken er et kæmpe grønt 
skovområde med to badestrande, en 

berømt samling totempæle og 
Vancouvers store akvarium. Parken 
omkranses af The Seawall, en rute 
langs vandet, der dagligt belejres af 
cykler og rulleskøjter. 
 
Gastown 

En historisk bydel med ældre 

victoriansk arkitektur, spækket med 
brostensbelagte gader, gaslamper og 
hyggelige spisesteder.  
 
Arkitektur i verdensklasse 
Vancouver går ikke af vejen for at 

celebrere arkitektur i verdensklasse 
og offentlige pladser, fortæller Jack 
Renteria.  
 
Vi kan blandt andet se frem til at 
opleve bygninger tegnet af Arthur 

Eriksson - Den største og vigtigste 
arkitekt i Vancouver. Hans stil er unik 
og ses ikke andre steder. Han mikser 
skotsk arkitektur med elementer af 
glas, stål og beton.  

 
Arthur Eriksson står bl.a. bag The 

Museum of Anthropology på the 
University of British Columbia (UBC), 
hvor vi bl.a. kan se kunstværker og 
fund fra Canadas fortid. 
 
Også arkitekten Moshe Safdie gør sig 
bemærket i byen.  

Han står bag The Public Library, som 
formentlig er det mest diskuterede 

bygningsværk i Vancouver. Bygningen 
minder lidt om Colosseum i Rom med 
sine 9 etager. Strukturen, hvor en 
ydre spiral af buer, adskiller sig fra 
hovedbygningen, giver mange små 
pladser, hvor man kan slå sig ned. 
 

Andre spændende byggerier, vi kan 
opleve i Vancouver: 
 

Vancouver Convention Center 

The Woodward’s Building 
Hotel Vancouver 
Pan Pacific Hotel 

Science World 
Court Building 
Sustainable research Center 

 
Planlægningen er i fuld gang 
Der er stadig lang tid til vi skal af sted 

på studietur. Skabelonen til turens 
faglige indhold og oplevelser er ved at 
blive designet i samarbejde med den 
danske ambassade i Canada og 
rejsebureauet Albatros.  
Vi har allerede mange gode ideer til, 
hvad vi skal opleve i løbet af ugen, og 

vi vil også se på de ønsker, vi har fået 

til kick off arrangementet:  
 

Besøg på byggeplads  
Tur med vandflyver til Vancouver 

Island 
Naturoplevelser – Naturen som 

parameter i det urbane liv 
First Nation – den oprindelige 

befolkning i Canada 
Transformation af byen og 

havneområdet, Byplanlægning, 
forholdet til investorer 

University of British Columbia og 
Simon Fraser University 

Bæredygtig udvikling, fokus på 
visioner og ideer og krav for 2020 

Sociale aspekter. Hvordan løser 

byen problemer med fx hjemløse? 
”Skjulte skatte” - Se de steder, hvor 

de bæredygtige og forandrende ideer 
opstår. 
 
Det eksakte program for studieturen 
bliver tilrettelagt senere på året.



 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

  
 
 
 

 
 

 
 
 

 
 
 
  

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



 
 
 
 

 
 
  
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



 
 
 
 

 
  
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
  

 
  
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
  
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
  
 
 
 
  
 

 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 


